

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB DATUK DR. MAKIN @ MARCUS
MOJIGOH [PUTATAN]**

TARIKH : 1 APRIL 2014 (SELASA)

SOALAN :

**YB Datuk Dr. Makin @ Marcus Mojigoh [Putatan] minta
PERDANA MENTERI menyatakan:-**

- (a) siapa ahli-ahli serta negeri diwakili, yang dilantik sebagai Ahli Majlis Penasihat Petroleum Nasional seperti termaktub di bawah Akta Kemajuan Petroleum 1974; dan
- (b) manfaat yang dinikmati oleh negeri-negeri pengeluar minyak sejak akta tersebut dikuatkuasakan.

JAWAPAN: YB SENATOR DATO' SRI ABDUL WAHID OMAR,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, Majlis Penasihat Petroleum Negara (MPPN) telah pernah ditubuhkan pada 1974 selaras dengan peruntukan di bawah Seksyen 5 Akta Kemajuan Petroleum 1974. Di bawah Seksyen 5(1) Akta Kemajuan Petroleum 1974, keanggotaan MPPN adalah dilantik oleh Y.A.B. Perdana Menteri dan peranan MPPN untuk menasihati Y.A.B. Perdana Menteri mengenai dasar, kepentingan serta perkara-perkara berkaitan petroleum, industri petroleum, sumber tenaga dan penggunaannya.

Sejak ditubuhkan pada tahun 1974, MPPN telah bermesyuarat sebanyak 80 kali. Mesyuarat terakhir adalah pada tahun 1995 dan telah dipengerusikan oleh Yang Berhormat Dato' Seri Syed Hamid bin Syed Jaafar Albar, Menteri di Jabatan Perdana Menteri pada waktu itu. Ahli MPPN terdiri daripada Peguam Negara, Ketua Setiausaha Perbendaharaan, Ketua Pengarah Unit Penyelarasan Pelaksanaan, Ketua Pengarah Unit Perancang Ekonomi, Ketua Setiausaha Kementerian Perusahaan Utama, Ketua Setiausaha Kementerian Perdagangan Antarabangsa dan Industri, Ketua Setiausaha Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna, Ketua Setiausaha Kementerian Tenaga, Komunikasi dan Multimedia, Setiausaha Kerajaan Negeri Pahang, Setiausaha Kerajaan Negeri Terengganu dan Setiausaha Kewangan Negeri Sarawak.

Peranan MPPN telah dimansuhkan pada tahun 2009 berikutan penyusunan semula semua Majlis dan Jawatankuasa Kabinet yang dipengerusikan oleh YAB Perdana Menteri, YAB Timbalan Perdana Menteri dan YB Menteri.

Walaupun peranan MPPN telah dimansuhkan, isu-isu berkaitan petroleum diangkat untuk pertimbangan dan keputusan di dalam Jawatankuasa-jawatankuasa peringkat tertinggi lain yang berkenaan seperti Jawatankuasa Kabinet Mengenai Tenaga, Majlis Ekonomi dan sebagainya. Walaupun Majlis/Jawatankuasa tidak dianggotai secara tetap oleh wakil dari Kerajaan Negeri, namun apabila wujud keperluan yang memerlukan keputusan Kerajaan Negeri, wakil daripada Kerajaan Negeri yang berkaitan akan turut dijemput hadir bersama dalam mesyuarat Jawatankuasa atau Majlis Ekonomi.

Manfaat yang boleh dinikmati oleh rakyat di negeri-negeri pengeluaran minyak sejak akta tersebut dikuatkuasakan adalah seperti berikut:

- i. memberi peluang pekerjaan khasnya dalam bidang teknikal dan industri sokongan yang berkaitan dengan industri minyak dan gas. Peluang pekerjaan ini bukan sahaja ditawarkan oleh PETRONAS malah juga oleh syarikat-syarikat lain yang terlibat dalam industri minyak dan gas;

- ii. mewujudkan peluang perniagaan terutamanya kepada penduduk tempatan dengan pelaksanaan projek mega yang berkaitan dengan minyak dan gas. Peluang perniagaan ini bukan sahaja melibatkan bidang teknikal yang memerlukan modal yang besar tetapi juga perniagaan kecil-kecilan seperti pembekalan makanan, alat-alat tulis, kerja-kerja pembersihan dan perkhidmatan sokongan;
- iii. menawarkan peluang latihan dan kursus kepada para belia terutamanya belia tempatan bagi melengkapkan mereka dengan kemahiran dan pengetahuan yang diperlukan oleh syarikat minyak dan gas; dan
- iv. memberi bantuan kepada golongan yang kurang berkemampuan dan memberi biasiswa kepada pelajar-pelajar miskin dengan menjalankan aktiviti-aktiviti kemasyarakatan atau CSR dari semasa ke semasa.

Sekian, terima kasih.